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WYWIADU
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z Dr. Franz Hölzl
dyrektor generalny Auvesta Edelmetalle AG

Wywiad został przeprowadzony przez Benedikt Hausler

„„Dochód netto to prowizja, którą państwo daje nam 
za płacenie podatków i składek na ubezpieczenie 
społeczne.

To frustrujące, gdy ilość pieniędzy na koncie 
pozostaje taka sama, ale nie wystarcza już na 
zakup tego, czego chcemy.

Pod tym względem nie sądzę, by kontrola mogła 
być wystarczająco surowa.“

Dr. Franz Hölzl

PL

http://auvesta.com/
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POZDROWIENIA

A1 - PRZEGLĄD 2023

Benedikt Hausler: 
Witamy, dr Hölzl, w noworocznym wywiadzie 2024 r. 
Cieszę się, że po raz kolejny odpowiadasz na pytania 
dotyczące aktualnych tematów związanych z 
metalami szlachetnymi w tym roku.

Dr. Franz Hölzl: 
Pozdrowienia, panie Hausler, dziękuję za zaproszenie.

Benedikt Hausler: 
Doktorze Hölzl, jak zapatruje się Pan na rok 2023? 

Dr. Franz Hölzl: 
Wydarzenia w pierwszych sześciu miesiącach 2023 r. charakteryzowały się z jednej strony przyzwyczajeniem 
się ludzi do konfliktu na Ukrainie, a z drugiej strony masowymi podwyżkami stóp procentowych w zachodnich 
krajach uprzemysłowionych, począwszy od USA, a nieco później w strefie euro. 

Pod koniec roku wybuchła również wojna w Strefie Gazy. Jednocześnie obserwujemy pierwsze cięcia stóp 
procentowych przez banki centralne. Nie chodzi o to, że USA już ogłosiły cięcia stóp procentowych, ale 
mniejsze kraje już zaczęły obniżać stopy procentowe, w dużej mierze niezauważone przez globalną opinię 
publiczną. Przykładem mogą być Węgry.

 Jeśli spojrzymy na cenę złota, pod koniec roku zaobserwowaliśmy gwałtowny wzrost. Jak to ma miejsce 
niemal co roku, wynika to z rajdu pod koniec roku. 

http://auvesta.com/
https://www.facebook.com/AuvestaEdelmetalleAG
https://www.youtube.com/@auvesta-gold
https://de.linkedin.com/company/auvesta-edelmetalle
https://t.me/auvestagold
https://www.provenexpert.com/en-us/auvesta-edelmetalle-ag/
https://g.page/r/CTnnfNaHl6apEB0/review
https://www.youtube.com/watch?v=st-CyhkXEmc
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A2 - TREND INFLACJI  
W 2023 R

Benedikt Hausler: 
Jak kształtowała się inflacja w 2023 roku?

Dr. Franz Hölzl: 
Nasi klienci kupują złoto głównie w celu 
długoterminowej ochrony aktywów i zabezpiecze-
nia emerytalnego. Inflacja spadła w ujęciu nomi-
nalnym w ciągu ostatniego roku, ale powinniśmy 
pamiętać, że opublikowana stopa inflacji jest 
obliczana na podstawie dwunastomiesięcznego 
cyklu kroczącego. 

Jeśli inflacja spadnie z dziesięciu do pięciu procent, 
nie oznacza to, że poziom cen stał się bardziej 
korzystny. Ceny nadal rosną, ale nie tak szybko jak 
w poprzednim roku. Inflację oblicza się poprzez 
porównanie obecnego poziomu cen z poziomem 
sprzed 12 miesięcy (w ujęciu kroczącym). Oznacza 
to, że podstawą dzisiejszej inflacji jest już bardzo 
wysoki poziom w 2022 roku.

Zasadniczo spadające wskaźniki inflacji mogą 
uspokoić ludność, ale ceny wciąż rosną. Inflacja 
jest wskaźnikiem tego, co wydarzyło się w ubiegłym 
roku, ale nie tego, jak kształtują się ceny na rynku 
lub co można kupić za swoje pieniądze. Rosnące 
płace, których domagają się związki zawodowe, 
często rekompensują inflację, ale prowadzą do tzw. 

zimnej progresji w opodatkowaniu dochodów, czyli 
wyższych podatków dla obywateli.

Powszechnie wiadomo, że inflacja zmniejsza 
wartość pieniądza. To frustrujące, gdy ilość 
pieniędzy na koncie pozostaje taka sama, ale nie 
wystarcza już na zakup tego, czego chcemy.

Benedikt Hausler: 
Czy inflacja ma wpływ na popyt na złoto? 

Dr. Franz Hölzl: 
Nie możemy zapominać, że oprócz prywatnych 
nabywców, na rynku złota aktywne są przede 
wszystkim banki centralne i fundusze ETF/ETC. To 
są najwięksi gracze. Kiedy czytamy, że prywatne 
zakupy złota ponownie rosną, musimy zdać sobie 
sprawę, że są to niewielkie kwoty w porównaniu 
z wolumenami obrotu banków centralnych i 
funduszy ETF/ETC. 

http://auvesta.com/
https://www.facebook.com/AuvestaEdelmetalleAG
https://www.youtube.com/@auvesta-gold
https://de.linkedin.com/company/auvesta-edelmetalle
https://t.me/auvestagold
https://www.provenexpert.com/en-us/auvesta-edelmetalle-ag/
https://g.page/r/CTnnfNaHl6apEB0/review
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A3 - AUVESTA 2023 - PO RAZ 
KOLEJNY WIELE NAGRÓD

Benedikt Hausler: 
Spójrzmy na rok 2023 dla Auvesty. Auvesta 
otrzymała wiele nagród i zajęła wysokie pozycje 
w renomowanych badaniach rynkowych w 2023 
roku. Co sprawia, że Auvesta jest wyjątkowa w 
tych obszarach? Dlaczego Auvesta zdobywa 
nagrody, których nie otrzymują inni dealerzy metali 
szlachetnych?

Dr. Franz Hölzl: 
Zorganizowaliśmy naszą działalność biznesową w 
taki sposób, że wyróżniamy się w takich obszarach 
jak bezpieczeństwo, kontrola wykorzystania 
środków i zewnętrzne przechowywanie w 
magazynach o wysokim poziomie bezpieczeństwa. 
Gdybyśmy sami przechowywali towary, nasi klienci 
musieliby obdarzyć nas dodatkowym zaufaniem. 
Jednakże, gdy przechowujemy towary w dużych 
międzynarodowych firmach, firmy te mają ścisłą 
kontrolę nad naszymi metalami szlachetnymi. 
Nasi klienci zawsze wiedzą, że wiodące na 
świecie firmy ochroniarskie przechowują metale 
szlachetne zgodnie z najwyższymi standardami 
bezpieczeństwa. Brinks, Loomis i Prosegur to 
tylko kilka przykładów. Nasze praktyki w zakresie 
bezpieczeństwa i uczciwe ceny w porównaniu do 
cen zakupu odgrywają równie ważną rolę w takich 
rankingach. 

Oferujemy również naszym klientom wyraźny 
przydział sztabek, który zapewnia przeniesienie 
własności. Jest to ważna ochrona dla naszych 
klientów, ponieważ ich metale są faktycznie ich 
własnością i są wyraźnie przypisane. Zarządcy masy 
upadłościowej nie mają do nich dostępu. 

Nasz kontroler wykorzystania środków monitoruje 
stany magazynowe klientów i ich kompletność. 
Sprawdza również potwierdzenia wpłat i upewnia 

się, że są one więcej niż wystarczające. Kontrola 
ta zapewnia naszym klientom dodatkowe 
bezpieczeństwo.

Benedikt Hausler: 
Czyli kontroler wykorzystania funduszy jest 
„prawnikiem klienta“, który zapewnia, że jego metale 
szlachetne są właściwie przechowywane?

Dr. Franz Hölzl: 
Tak, w pewnym sensie można tak powiedzieć. 
Sprawdza potwierdzenia magazynowe i poziomy 
zapasów, aby upewnić się, że wszystko jest w 
porządku. Od czasu do czasu prosi nawet o osobistą 
wizytę w magazynach. Uzgodniliśmy również, że 
przez cały czas ma dostęp do wszystkich istotnych 
dokumentów. Gwarantuje to, że nikt nie może przy 
nich manipulować i zwiększa przejrzystość dla 
wszystkich zaangażowanych stron.

http://auvesta.com/
https://www.facebook.com/AuvestaEdelmetalleAG
https://www.youtube.com/@auvesta-gold
https://de.linkedin.com/company/auvesta-edelmetalle
https://t.me/auvestagold
https://www.provenexpert.com/en-us/auvesta-edelmetalle-ag/
https://g.page/r/CTnnfNaHl6apEB0/review
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Nasze ogólne warunki wyraźnie stanowią, że kontroler 
wykorzystania środków musi przeprowadzać 
kontrole co kwartał. Ale w praktyce działa to tak: 
kiedy dzwoni, otrzymuje wszystkie pokwitowania. 
Jest to maksymalnie dwa do trzech dni wcześniej. 

Wygląda to następująco. Dostaję telefon: „Doktorze 
Hölzl, proszę stawić się u mnie pojutrze o 16:00. 
Chcę paragony.“ Taka przejrzystość również nie 
jest powszechna na rynku, ale oczywiście oznacza 
to, że nikt nie może niczym manipulować.

I szczerze mówiąc, jest to bardzo przyjemna i 
wygodna rzecz dla zarządu, ponieważ wtedy nikt 
nigdy nie może twierdzić, że cokolwiek mogło 
zostać oszukane. Pod tym względem nie sądzę, 
aby kontrola mogła być wystarczająco surowa.

A4 - MASOWE ZAKUPY ZŁOTA 
PRZEZ KRAJE BRICS W 2023 R

Benedikt Hausler: 
W 2023 r. obserwujemy rosnącą tendencję krajów BRICS (Brazylia, Rosja, Indie, Chiny, RPA), państw arabskich 
i rynków wschodzących do masowego gromadzenia rezerw złota. Jakie są przyczyny takiego rozwoju 
sytuacji?

Dr. Franz Hölzl: 
Głównym powodem jest dywersyfikacja zasobów banków centralnych we wspomnianych krajach. Zasoby 
banków centralnych są nadal w dużej mierze utrzymywane w walutach obcych, głównie w dolarach 
amerykańskich. Wspomniane kraje chcą w pewnym stopniu uniezależnić się od światowej waluty rezerwowej, 
dolara amerykańskiego. Jednym z powodów jest to, że w przypadku tej waluty rezerwowej (dolara 
amerykańskiego) są one zawsze zależne od decyzji Fed, tj. amerykańskiego banku centralnego. Decyzje Fed 
mogą mieć ogromny wpływ na politykę gospodarczą poszczególnych państw poprzez ogromne rezerwy 
dolara w bankach centralnych. 

Uważam za bardzo zrozumiałe, że kraje te chcą w pewnym stopniu odejść od dolara amerykańskiego. 
Celem jest zmniejszenie międzynarodowej zależności poprzez zapewnienie dostępności metali, tj. w 
bilansach banków centralnych. Metale szlachetne, w szczególności złoto, to namacalne aktywa, które 

http://auvesta.com/
https://www.facebook.com/AuvestaEdelmetalleAG
https://www.youtube.com/@auvesta-gold
https://de.linkedin.com/company/auvesta-edelmetalle
https://t.me/auvestagold
https://www.provenexpert.com/en-us/auvesta-edelmetalle-ag/
https://g.page/r/CTnnfNaHl6apEB0/review
https://www.youtube.com/watch?v=uMgOONoC_JQ
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można wymieniać i handlować nimi za dowolną walutę, bez względu na miejsce i sposób. Ta słusznie 
oczekiwana korzyść jest głównym powodem, dla którego kraje BRICS i kraje globalnego Południa gromadzą 
swoje zasoby metali szlachetnych i inwestują w złoto.

A5 - PLANOWANA WALUTA BRICS 
OPARTA NA ZŁOCIE?

Benedikt Hausler: 
Kraje BRICS już teraz stopniowo pracują nad 
uniezależnieniem się od dolara amerykańskiego i 
polityki pieniężnej amerykańskiej Rezerwy Federalnej. 
Trwają dyskusje na temat tego, czy dla krajów BRICS 
planowana jest waluta oparta na złocie lub system 
rozliczeniowy oparty na złocie. Co o tym sądzisz?

Dr. Franz Hölzl: 
Przede wszystkim uniezależnienie się od dolara 
amerykańskiego. Chiny odgrywają tu decydującą 
rolę. Należy pamiętać, że przed Mao Tse Tungiem 
Chiny miały jedną trzecią światowego wolumenu 
handlu i choć odzyskały udział w rynku po 
zakończeniu ery Mao, nie odzyskały jeszcze 

swojej jednej trzeciej. Oczywiste jest, że dzięki 
swojej sile rynkowej i dużej populacji krajowej 
Chiny chcą stać się mniej zależne od dolara 
amerykańskiego. Podejmowane są również wysiłki 
na rzecz ustanowienia chińskiego juana jako swego 
rodzaju drugiej waluty światowej (obok dolara 
amerykańskiego), co moim zdaniem zakończy się 
sukcesem w perspektywie średnioterminowej. 

Uważam jednak, że waluta BRICS oparta na 
złocie jest nierealistyczna. Byłoby to ekonomiczne 
samobójstwo - chyba że uwzględniona zostałaby 
inflacja, a kurs pokrycia złotem byłby dostosowywany 
co kilka lat. Brak takiej korekty doprowadziłby do 
gwałtownego załamania tej waluty i powiązanych 

http://auvesta.com/
https://www.facebook.com/AuvestaEdelmetalleAG
https://www.youtube.com/@auvesta-gold
https://de.linkedin.com/company/auvesta-edelmetalle
https://t.me/auvestagold
https://www.provenexpert.com/en-us/auvesta-edelmetalle-ag/
https://g.page/r/CTnnfNaHl6apEB0/review
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z nią gospodarek, ponieważ partnerzy handlowi 
nie byliby skłonni do współpracy przez długi czas. 

W przypadku waluty opartej na złocie rosnąca 
produkcja gospodarcza przy niezmienionej 
podaży pieniądza (bez korekty pokrycia w złocie) 
doprowadziłaby do deflacji, co oznacza, że towary 
stają się tańsze, ale gospodarka znajduje się w 
stagnacji, ponieważ ludzie czekają na jeszcze niższe 
ceny. Deflacja jest prawie tak samo niebezpieczna 
jak inflacja. Dopóki inflacja nie jest zbyt silna, 
jest ona motorem postępu gospodarczego. 
Dlatego uważam, że waluty oparte na złocie są 
nierealistyczne. 

Nasze waluty, jakie znamy, nie są wspierane przez 
aktywa materialne, ale przez wyniki gospodarcze.

Na szczęście w ministerstwach są ekonomiści, 
którzy rozumieją te zależności i mają nadzieję, 
że zniechęcą decydentów do podejmowania 
takich decyzji. Z jednej strony byłoby korzystne dla 
Zachodu, gdyby Chiny poszły tą drogą, ponieważ 
wpłynęłoby to na ich gospodarkę. Miałoby to 
jednak również wpływ na naszą gospodarkę, 
ponieważ Chiny są ważnym motorem wzrostu. 
Eksportujemy tam towary i gdyby Chiny 
zaprzestały produkcji lub zakupów, wpłynęłoby to 

na integrację międzynarodową i globalny handel. 
Pod tym względem waluta oparta na złocie jest 
moim zdaniem ideologiczną iluzją i powinniśmy 
utrzymać międzynarodową współpracę, aby 
zapobiec scenariuszowi „wieku średniego“.

Wciąż mam nadzieję na ludzki rozsądek i ludzki 
egoizm, ponieważ każdy chce mieć się lepiej. 
Jeśli kraje znajdują się na niekorzystnej ścieżce, 
powinny dokonać korekt i unikać trendów, które 
szkodzą ich własnym gospodarkom. Powinniśmy 
nadal pielęgnować stosunki międzynarodowe.

B1 - OGÓLNA PROGNOZA  
GOSPODARCZA NA 2024 R

Benedikt Hausler: 
Co sądzisz o rozwoju globalnej gospodarki i niemieckiej gospodarki w 2024 roku?

Dr. Franz Hölzl: 
Trudno powiedzieć. Zacznijmy od Chin, kraju, który napędzał wzrost gospodarczy na całym świecie przez 
ostatnie półtorej do dwóch dekad. Im wyższy poziom zostanie osiągnięty, tym trudniej będzie utrzymać 
wysokie tempo wzrostu. Sądzę, że w przyszłym roku Chiny odnotują wzrost o około 5% do 6% ze względu na 
nadrabianie zaległości po pandemii koronawirusa. Stoją jednak przed wyzwaniami, takimi jak demografia i 
rynek nieruchomości, które mogą mieć wpływ na partnerów handlowych.

http://auvesta.com/
https://www.facebook.com/AuvestaEdelmetalleAG
https://www.youtube.com/@auvesta-gold
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https://g.page/r/CTnnfNaHl6apEB0/review
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Dla Niemiec gospodarki europejskie, zwłaszcza UE, są ważnymi partnerami handlowymi. Jednolity rynek 
UE jest dla nas tak samo ważny, jak jednolity rynek USA dla Stanów Zjednoczonych. Prawdopodobnie 
zobaczymy wzrost gospodarczy w Niemczech na poziomie od około 0% do być może 0,5%. Nie spodziewam 
się większego wzrostu, częściowo ze względu na politykę gospodarczą obecnego rządu koalicyjnego i 
koszty wymogów biurokratycznych, takich jak zgodność z ustawą o obowiązku zachowania ostrożności w 
łańcuchu dostaw.

Oczywiście dotyczy to również Auvesty. Dotyczy to każdej firmy, w zależności od jej wielkości. W Auvesta 
mamy jednak tę przewagę, że nasze łańcuchy dostaw są stosunkowo płaskie. Nasze produkty (metale 
szlachetne) pozyskujemy od rafinerii, które posiadają już niezbędną dokumentację. Możemy uzyskać od 
nich tę dokumentację, co jest dla nas stosunkowo prostym rozwiązaniem. Jednak dla firm posiadających 
złożone produkty i globalne produkty podstawowe takie wymogi prawne są uciążliwe.

Te dodatkowe wymagania dotkniętych spółek wymagają wyspecjalizowanej siły roboczej, która jest droga 
i może kosztować od 5 000 do 7 000 EUR na pracownika miesięcznie. Firma musi najpierw wygenerować te 
koszty, co może mieć negatywny wpływ na inwestycje.

Znaczna część tych kosztów generowanych przez biurokrację idzie na podatki i składki na ubezpieczenie 
społeczne. Oznacza to, że państwo zabiera tę część mojego dochodu, a nie ja. To frustrujące. Ponad 
jedna trzecia wszystkich pracowników pracuje obecnie w niepełnym wymiarze godzin, często z powodów 
finansowych, ponieważ wyższe dochody prowadzą do względnie i bezwzględnie rosnących obciążeń 

B2 - NALEŻYTA STARANNOŚĆ ŁAŃCUCHA 
DOSTAW I WPŁYW NA AUVESTA

Benedikt Hausler: 
Czym jest ustawa o należytej staranności w 
łańcuchu dostaw? Czy Auvesta podlega ustawie o 
należytej staranności w łańcuchu dostaw?

Dr. Franz Hölzl: 
Prawo dotyczące należytej staranności w łańcuchu 
dostaw zobowiązuje firmy w UE do dokumentowania 
swoich łańcuchów dostaw w odniesieniu do 
czynników społeczno-ekologicznych. Słowem 
kluczowym jest tutaj ESG. Producenci w UE muszą 
udokumentować, że wszystkie części łańcucha 
produkcji i dostaw są bez zarzutu, co może wiązać 
się z dużą biurokracją. Obejmuje to zrównoważone 
metody produkcji, brak zanieczyszczenia przyrody, 
brak wyzysku pracowników itp.
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B3 - SPADEK STÓP PROCENTOWYCH 
W 2024 R. I WPŁYW NA CENĘ ZŁOTA? 

Benedikt Hausler: 
Jaki widzisz związek między komentarzami Jerome‘a 
Paula na temat spadających stóp procentowych a 
kształtowaniem się ceny złota w 2024 roku? 

Dr. Franz Hölzl: 
Stopy procentowe będą musiały spaść, ponieważ 
wysokie stopy procentowe nie tylko tłumią inflację, 
ale także zagrażają wzrostowi gospodarczemu, a 
tym samym dobrobytowi ludności i gospodarek 
na całym świecie. Banki centralne nie będą zatem 
miały innego wyboru, jak tylko wprowadzić obniżki 
stóp procentowych, ale tym razem w dół. 

Co to oznacza dla ceny złota? Wysoka stopa 
procentowa sprawia, że złoto staje się mniej 
atrakcyjne jako środek inwestycyjny. Niskie stopy 
procentowe sprawiają, że złoto znów staje się 
atrakcyjne. Należy pamiętać, że mówimy tutaj 
o środku inwestycyjnym, a nie o złocie jako 
ubezpieczeniu w celu ochrony aktywów. To dwie 
zupełnie różne pary butów. Złoto, które obecnie 
zmienia ceny metali, jest często tylko złotem 
papierowym, często w ETC i ETF. Są to wolumeny, 
które również mogą wpływać na rynek. Ale to, 
co jest faktycznie fizycznie przechowywane lub 
kupowane przez drobnych inwestorów, nie jest 
wystarczająco duże pod względem wolumenu, 

aby wywołać duże ruchy na rynku.

Prognoza na 2024 r.: Cena złota będzie poruszać 
się w trendzie bocznym, pod warunkiem, że nie 
dojdzie do poważnych zmian stóp procentowych 
lub kryzysów, i jak co roku, pod koniec osiągnie 
nieco wyższy poziom.

podatkowych (zimna progresja). Decyzje polityczne przyczyniły się do pośredniego promowania pracy w 
niepełnym wymiarze godzin, chociaż wiele osób wolałoby pracować w pełnym wymiarze godzin.

Są też ludzie, którzy nie mogą pracować mniej z powodu niedoborów siły roboczej, nawet jeśli chcieliby. 
Może pracowałbym trochę mniej, ale to po prostu niemożliwe. Są też tacy ludzie, to druga skrajność. Ale 
oczywiście jako członek zarządu też pracuję, bo sprawia mi to przyjemność. To tak na marginesie.
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B4 - TREND CENOWY SREBRA,  
PLATYNY I PALLADU W 2024 R

Benedikt Hausler: 
Spójrzmy w przyszłość do 2024 r. i porozmawiajmy 
o srebrze, platynie i palladzie. Czego oczekujesz od 
tak zwanych białych metali w nowym roku?

Dr. Franz Hölzl: 
Cena i wahania tych metali zależą od wyników 
gospodarczych, ponieważ są one wykorzystywane 
w przemyśle. Na przykład pallad gwałtownie 
spadł w zeszłym roku po tym, jak wiele lat 
wcześniej gwałtownie wzrósł. Dlaczego? Ponieważ 
spadł popyt przemysłowy. W szczególności w 
przypadku palladu w ostatnich latach podjęto 
próby zmniejszenia zapotrzebowania na surowiec 
palladowy poprzez zastosowanie ulepszonych 
technik, co doprowadziło do wydłużenia okresu 
użytkowania.

Benedikt Hausler: 
Więc po spadku palladu o około 35% pod koniec 
2023 r. nie widzisz dobrej okazji do wejścia?

Dr. Franz Hölzl: 
 Poczekałbym i zobaczył. Ogólnie rzecz biorąc, 
postrzegam te trzy białe metale bardziej jako obiekty 
spekulacyjne niż jako inwestycje długoterminowe. W 
przeszłości obserwowaliśmy wzrosty cen podobne 
do palladu. Na przykład w przypadku platyny, 
około 15 lat temu, kiedy popyt gwałtownie wzrósł ze 
względu na katalizatory samochodowe. Ale takie 
niebotyczne wzrosty cen nie są trwałe. Wskazane 
jest realizowanie zysków, gdy pojawiają się takie 
okazje.

Z drugiej strony postrzegam złoto jako 
długoterminowy środek bezpieczeństwa i och-
rony aktywów. To jak polisa ubezpieczeniowa dla 
aktywów, zwłaszcza jeśli przygotowujesz się na 
starość. Obok nieruchomości i długoterminowych 
inwestycji kapitałowych, złoto jest ważnym 

składnikiem. W fazach rynkowych, gdy ceny akcji 
są niskie, nie należy sprzedawać akcji, aby uniknąć 
strat. Zamiast tego, złoto może zaoferować funkcję 
zabezpieczającą aktywa w takich fazach.

Cena złota tradycyjnie ma tendencję do wzrostu w 
takich fazach. Zaleca się zatem trzymanie złota w 
dobrych czasach, aby skorzystać z jego ochrony w 
trudnych fazach rynkowych.

Trend cenowy białych metali w 2024 r. będzie 
zatem nadal w dużej mierze zależał od obszarów, 
w których metale te są wykorzystywane, ich 
potencjalnego zastąpienia przez inne surowce 
oraz globalnego otoczenia gospodarczego. Ze 
względu na dość słabe prognozy dla globalnej 
gospodarki, nie spodziewam się gwałtownych 
skoków cen tych metali. Niemniej jednak srebro 
jest najbardziej interesującym z tych metali. Srebro 
jest wykorzystywane w znacznie większej liczbie 
zastosowań przemysłowych niż platyna i pallad. Ich 
głównym obszarem zastosowania jest nadal, choć 
malejąca, technologia katalizatorów . 

http://auvesta.com/
https://www.facebook.com/AuvestaEdelmetalleAG
https://www.youtube.com/@auvesta-gold
https://de.linkedin.com/company/auvesta-edelmetalle
https://t.me/auvestagold
https://www.provenexpert.com/en-us/auvesta-edelmetalle-ag/
https://g.page/r/CTnnfNaHl6apEB0/review


2024 - wywiadu noworocznego z Dr. Franz Hölzl13

OCEŃ NAS
Google: Kliknij tutaj!

B5 - WALUTY CYFROWE BANKÓW CENTRALNYCH 
(CBDC) I REJESTRY AKTYWÓW UE

Benedikt Hausler: 
Otrzymujemy wiele pytań dotyczących cyfrowych 
walut banków centralnych (CBDC) i regulacji UE 
oraz tego, jak mogą one wpłynąć na inwestycje w 
złoto. Jaki jest Twój pogląd na te wydarzenia jako 
tradera złota?

Dr. Franz Hölzl: 
Waluty cyfrowe nie są tak naprawdę niczym 
nowym. Używamy już cyfrowych metod płatności, 
takich jak karty kredytowe i karty EC, w których tylko 
liczby są przenoszone tam iz powrotem. Jedyną 
różnicą w stosunku do cyfrowej waluty banku 
centralnego jest to, że bank centralny jest teraz 
gwarantem tych cyfrowych walut. 

Tutaj widzę niebezpieczeństwo dalszego odd-
zielenia podaży pieniądza od produkcji gospo-
darczej. Za pomocą pieniądza banku central-
nego można wykreować więcej pieniędzy niż za 
pomocą tak zwanego pieniądza fiducjarnego, 
który jest tworzony poprzez udzielanie pożyczek. 
Mogłoby to prowadzić do pełzającej inflacji, ale 
także oferować możliwość szybkiego ograniczenia 
podaży pieniądza. Banki centralne wprowadzają 
waluty cyfrowe, aby poprawić swoją kontrolę nad 
podażą pieniądza. Jeśli jednak banki centralne 
podlegają wpływom politycznym, może to być 
problematyczne.

W przeszłości banki centralne musiały korzystać z 
prasy drukarskiej, co kosztowało. Teraz wystarczy 
przelew elektroniczny, który odbywa się w ciągu 
kilku sekund i na początku jest ledwo zauważalny. 
Nie ma bezpośredniego negatywnego wpływu na 
inwestycje w złoto. W rzeczywistości inwestycje w 
złoto mogą stać się jeszcze ważniejsze jako czynnik 
stabilizujący dla obywateli. 

Scentralizowany rejestr aktywów rodzi pytania 
o prywatność, ale na razie nie ma wpływu na 
przeciętnego obywatela. Inne aspekty, takie jak 
rejestracja numerów seryjnych banknotów w 
bankomatach i transakcje bankowe, mogą być 
znacznie bardziej niebezpieczne dla prywatności. 
Złoto pozostaje solidną opcją długoterminowej 
ochrony majątku.
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B6 - ŻYCZENIA I PROGNOZY NA 2024 R. OD 
CEO AUVESTA, DR FRANZA HÖLZLA

Benedikt Hausler: 
Na zakończenie naszego noworocznego wywiadu 
chciałbym, jak co roku, zapytać Pana o osobiste 
życzenia i nadzieje związane z nadchodzącym 
rokiem jako CEO Auvesta Edelmetalle AG.

Dr. Franz Hölzl: 
Mam życzenia, które niestety prawdopodobnie 
się nie spełnią. Pokój na Bliskim Wschodzie i na 
Ukrainie to moje pierwsze życzenie. Jeśli chodzi o 
wojnę na Ukrainie, mam nadzieję, że nie zostaną 
wysunięte ogromne żądania reparacji, aby uniknąć 
historycznych błędów.

Chciałbym zwrócić uwagę na dwa wydarzenia 
historyczne, o których dziś mało się pamięta, 
ponieważ często nie są wystarczająco nauczane. 
Po wojnach napoleońskich odbył się Kongres 
Wiedeński, który miał na celu ustanowienie pokoju 
bez żądania nadmiernych reparacji. Decyzja ta 
zapobiegła poważnym wojnom w Europie na 
prawie 100 lat.

W przeciwieństwie do tego, po pierwszej wojnie 
światowej przyjęto inne podejście. Niemcy zostały 
uznane za głównego przegranego i zażądano 
ogromnych reparacji. Doprowadziło to do 
hiperinflacji w Niemczech w 1923 r. i niestabilności 
politycznej w Republice Weimarskiej, co umożliwiło 
Hitlerowi dojście do władzy. Nawiasem mówiąc, 
ostatnie płatności z tytułu tych reparacji zostały 
dokonane dopiero w latach 90-tych XX wieku.

Chciałbym, abyśmy wyciągnęli wnioski z historii. 
Politycy nie powinni zakładać, że demokracja jest 
jedynym akceptowalnym systemem. Inne kraje i 
społeczeństwa mają inne poglądy. Narzucanie tego, 
czy to siłą, czy presją ekonomiczną, jest skazane 
na porażkę, mimo że osobiście uważam system 

demokratyczny za najlepszy z dotychczasowych.
Jako członek zarządu Auvesta mam nadzieję, że 
społeczeństwa i gospodarki można odbudować 
po konflikcie i zniszczeniach, podobnie jak niemiecki 
cud gospodarczy po II wojnie światowej. Ludzie, 
którzy są głodni postępu, będą ciężko pracować, 
a to stworzy dobrobyt w ich krajach. Skorzystają 
na tym również ci, którzy im pomogą i zainwestują. 
Moim zdaniem wypłaty reparacji są zatem złym 
rozwiązaniem, ponieważ podsycają one ponowną 
nienawiść i konflikty. Zamiast tego powinniśmy 
inwestować w odbudowę, podobnie jak w 
przypadku Planu Marshalla po II wojnie światowej, a 
inwestycja ta zwróci się w dłuższej perspektywie. Tak 
właśnie działa świat.

Życzę więc Nicole „Trochę spokoju,...“. 

Benedikt Hausler: 
Dr Hölzl, bardzo dziękuję za tegoroczny wywiad 
noworoczny. Życzę zdrowego i udanego 2024 roku.

Dr. Franz Hölzl: 
Ja również życzę wszystkim naszym klientom i 
czytelnikom dobrego, spokojnego i szczęśliwego 
2024 r. I nie zapominajmy, że bezpieczeństwo 
kosztuje. Jeśli kupujesz złoto, jesteś po właściwej 
stronie.
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